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Z Á P I S 

z jednání Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 22. května 2023 od 10:00 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni: 
 
Členové/členky za neziskový sektor: Čech Valentová, E.; Gaillyová, Y.; Haken, R; Hrabaňová, G.; 
Jevičová, E.; Pašek, O.; Pýchová, S.; Sýkorová, M.; Trantina, P.; Vonka Černá, L. 

Členové/členky za státní správu: Gassenbauerová, M.; Chládek, M.; Kocian, I.; Košťálová, P.; 
Kramlová, A.; Kupsa, M.; Petroková, H. 

Stálí hosté/hostky: Brzobohatá, Z.; Miléřová, J. 

Hosté/hostky: Donátová, A.; Jansová, L.; Krchová A.; Kuchyňková, I.; Nováková Sádková, P. (po-
věřena za T. Kažmierského); Opičková, J.; Šimáčková Laurenčíková, K. 

Omluveni: Kažmierski, T.; Kulich, J.; Marek, O.; Póč, D. 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace: Fungačová, H.; Mička, P. 

Jednání Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „VEU“, 
„RVNNO“ a „NNO“) řídila předsedkyně VEU S. Pýchová. Jednání VEU proběhlo hybridní formou. 
 
Program jednání: 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (5. dubna 2023) 

3) Realokace do ESF+ 

4) Informace z Rady vlády pro NNO a z jednání o uznatelnosti DPH v rámci Národního plánu 
obnovy 

5) Rozšíření Výboru pro EU o členy Rady vlády pro NNO a zástupce Ministerstva průmyslu 
a obchodu 

6) Výsledek nominace zástupců NNO do Monitorovacího výboru Strategického plánu       
Společné zemědělské politiky 2023–2027 a jejich potvrzení ze strany Výboru pro EU 

7) Financování podpory NNO při pomoci ukrajinským uprchlíkům 

8) Nominační procesy do platforem EU fondů a platforem Národního plánu obnovy (včetně 
celkového zhodnocení stavu procesu aktualizace a výběru zástupců)  

mailto:posta@vlada.cz
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9) Další kroky k vyhodnocení CZ PRES a zapojení NNO/VEU do Evropského semestru 

10) Různé 

 

Průběh jednání: 

1) Zahájení a schválení programu 

Jednání VEU zahájila jeho předsedkyně S. Pýchová, která přivítala členy/-ky (dále pouze „členy“) 
a hosty/-ky (dále pouze „hosty“) včetně zmocněnkyně vlády pro lidská práva K. Šimáčkové Lauren-
číkové. 

S. Pýchová seznámila členy a hosty s programem jednání. S ohledem na omezené časové možnosti 
zmocněnkyně vlády pro lidská práva a dalších hostů byly oproti původnímu návrhu provedeny 
úpravy pořadí bodů programu. Došlo také k zařazení dvou nových bodů, a to Realokace do ESF+ 
a Financování podpory NNO při pomoci ukrajinským uprchlíkům. Do bodu Různé byly vzneseny 
návrhy na zařazení dvou témat, viz níže. 

Doplněný program jednání včetně změny pořadí bodů byl jednomyslně schválen.  

K. Šimáčková Laurenčíková poděkovala za dosavadní důležitou práci předsedkyni a členům VEU 
a zdůraznila, že je s podněty dále aktivně pracováno. Dále stručně shrnula zasedání RVNNO, které 
se uskutečnilo dne 15. května. Kromě tématu DPH v rámci NPO a realokace z ESF+ zazněl také 
apel adresovaný všem resortům, aby byly NNO zapojovány vždy do procesu přípravy jakýchkoliv 
grantových pobídek a jiných procesů již od začátku, nikoliv až v průběhu nebo na konci procesu, kdy 
lze parametry změnit již obtížně, což může napomoci nastavení adekvátních podmínek, které by 
zohledňovaly fungování NNO. Také zmínila materiál Aktualizace Národního plánu obnovy, který je 
do 25. května v meziresortním připomínkovém řízení a ambici v jeho rámci posílit sociální segment. 

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (5. dubna 2023) 

V souladu s domluvou, je tento bod z časových důvodů členům poskytnut pouze v písemné podobě 
jako součásti zápisu z jednání. Nicméně plnění řady úkolů bylo projednáno v samostatných bodech 
programu. 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO  
1. finalizuje materiál týkající se zapojení zástupců RVNNO a dalších zástupců NNO v plat-

formách fondů EU, resp. výsledky dotazníkového šetření, a bude ho prezentovat na 
dalším jednání VEU – úkol byl splněn. Prezentace byla zaslána jako podklad k jednání a je 
i přílohou zápisu. Jeden z identifikovaných problémů se týkal vylučování zástupkyně RVNNO 
z hlasování v záležitostech, které se přímo dotýkají NNO v PROP pro zaměstnanost a adap-
tabilitu Operačního programu Zaměstnanost +. Prostřednictvím H. Petrokové byl podnět pře-
dán K. Budínové, ředitelce Odboru realizace programů ESF – zaměstnanost a adaptabilita – 
82, pod kterou toto programové partnerství spadá. V řešení je také zveřejňování jmenných 
seznamů členů monitorovacích výborů. Návrhy na dobré fungování členů v platformách se 
týkaly zejména 2 oblastí, a to finančních kompenzací za účast a lepší provázanosti a infor-
movanost mezi jednotlivými zástupci v různých platformách a dalšími odborníky. Obě témata 
úzce souvisí s plánovaným projektem k posilování kapacit v rámci OP TP, což v rámci dneš-
ního jednání stručně zmínil P. Mička spolu se S. Pýchovou. 

2. po vyřešení technických problémů vytvoří úložiště pro zástupce v platformách EU 
fondů, v mezidobí s ohledem na aktuální sjednocování webových stránek jednotlivých 
resortů vstoupí do komunikace s O. Profantem ve věci uveřejňování informací o zá-
stupcích v poradních a pracovních orgánech na jednotlivých webových stránkách re-
sortů. Toto téma přenese na zasedání RVNNO – úkol trvá. 

3. započne ve spolupráci se S. Pýchovou jednání s jednotlivými resorty ohledně zapojení 
zástupců RVNNO do 4 podvýborů Výboru Národního plánu obnovy – více viz bod 8 
dnešního jednání. 
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4. členům VEU zpřístupní materiál „Aktualizace NPO, včetně půjčky z Nástroje pro oži-
vení a odolnost“, která dne 29. března projednala vláda - úkol byl splněn. Materiál byl 
rozeslán dne 18. dubna. Dne 19. května byl rozeslán také materiál Aktualizace Národního 
plánu obnovy, který je do 25. května v meziresortním připomínkovém řízení. 
 
/nebyly explicitně specifikovány jako úkoly/ 

5. dopracuje připomínky k materiálu MMR „Platformy pro implementaci fondů EU“ dle 
usnesení z minulého jednání – úkol byl splněn, projednané návrhy včetně upozornění na 
existující definici zastřešující NNO, která byla schválena RVNNO v roce 2015, byly zapraco-
vány a zaslány MMR. Reakce řídících orgánů byla součástí podkladů k dnešnímu jednání, 
více viz bod 8 dnešního jednání. 

6. Hlasování členů RVNNO za neziskový sektor o potvrzení výběru zástupce (a náhrad-
níka) RVNNO v MV Operačního programu Fondu pro vnitřní bezpečnost a Operačního 
programu Nástroje pro finanční podporu správy hranic a vízové politiky – úkol byl spl-
něn. Výběr byl členy RVNNO hlasováním formou per rollam potvrzen, dne 2. května byly 
návrhy nominací dopisem odeslány na Ministerstvo vnitra. 

7. Žádost Ministerstva pro místní rozvoj o renominaci i do Monitorovacího výboru IROP 
2014-2020 – úkol byl splněn. Ve snaze o provázání toků informací byla nominace I. Kuchyň-
kové i do programového období 2014-2020 zaslána MMR dne 28. dubna. 
 

O. Pašek 
8. na následujícím jednání VEU předloží jméno vybraného kandidáta do Monitorovacího 

výboru Strategického plánu Společné zemědělské politiky – úkol byl splněn, více viz bod 
6 dnešního jednání. 

 
Členové VEU / P.Trantina 

9. prioritizují navržená doporučení uvedená v materiálu „Hodnocení českého předsed-
nictví v Radě EU 2022 nestátními neziskovými organizacemi“ a P. Trantina priority za-
pracuje do materiálu – úkol byl splněn. Celkem se do prioritizace zapojilo 12 osob, více viz 
bod 9 dnešního jednání. 

 
S. Pýchová 

10. bude prezentovat výsledky šetření a navržená doporučení hodnocení českého před-
sednictví v Radě EU 2022 nestátními neziskovými organizacemi (včetně prioritizace 
doporučení) – úkol byl splněn. Výsledky včetně prioritizovaných doporučení byly prezento-
vány na zasedání RVNNO dne 15. května. 

11. tato doporučení zašle zmocněnkyni vlády pro lidská práva a náměstkovi M. Havrdovi 
s žádostí o vyvolání jednání na toto téma - úkol trvá, více viz bod 9 dnešního jednání. 

 
M. Chládek 

12. ve spolupráci s L. Jansovou informuje VEU o případné možnosti sdílení návrhu zá-
měru evaluace platforem a principu partnerství se členy VEU – úkol byl splněn, více viz 
bod 8 dnešního jednání.  

 
E. Čech Valentová 

13. dopracuje návrh usnesení k financování organizací podílejících se na podpoře uprch-
líků – více viz bod 7 dnešního jednání.  
 

/trvající úkol/ 
H. Petroková 

14. dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. jakým 
způsobem jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem – 
úkol trvá. 
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3) Realokace do ESF+ 

I. Kuchyňková informovala o aktuálním vývoji v toto agendě. Po zasedání RVNNO z minulého týdne, 
kde bylo toto téma řešeno na přítomnosti předsedy RVNNO, se na ni obrátila řada poskytovatelů 
sociálních služeb a jiných organizací s požadavkem, aby byl vyvíjen tlak na vyřešení této problema-
tiky. Navýšení výzvy 18 o 400 milionů Kč a potencionálně i výzvy 27 o 250 milionů Kč nepovažují 
pro poskytování sociálních služeb za dostatečné. Aktuální alokace OPZ+ činí 3 330 000 000 Kč, 
objem žádostí je 8 743 000 000 Kč, rozdíl je více než 5 miliard Kč. 
Iniciativa organizací by ráda vyvolala schůzku s předsedou vlády na toto téma. Večer dne 22. května 
je naplánovaná online schůzka, jejímž cílem se sběr dat - ohodnocení dopadu chybějících finančních 
prostředků. Členům VEU nabídla možnost se této schůzky účastnit. 

Současný stav je kromě realokace finančních prostředků způsoben i řadou dalších faktorů: 
a) Evropská komise (EK) krátila finanční prostředky, jelikož ČR měla vysokou zaměstnanost 
b) poklesem eura 
c) do ESF+ přibyly další cílové skupiny – senioři, skupina z OP JAK, kde se řeší vzdělávání děti 

a mládeže, potravinová banka. 

K. Šimáčková Laurenčíková nabídla součinnost při vyvolání potencionálního jednání s MD, MPSV, 
MŠMT, MMR, MF (s ohledem na pravidla spolufinancování).  

Závěr: viz úkol č. 1. 

4) Informace z Rady vlády pro NNO a z jednání o uznatelnosti DPH v rámci Národního plánu 
obnovy 

S. Pýchová shrnula vývoj této agendy od posledního jednání VEU. Dne 11. května se uskutečnilo 
za účasti zmocněnkyně vlády pro lidská práva a vedoucího Oddělení sekretariátu RVNNO, předsed-
kyně VEU jednání se zástupci resortů Ministerstva kultury (MK), Ministerstva průmyslu a obchodu 
(MPO), Ministerstva pro místní rozvoj (MMR), Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV), Minis-
terstva financí (MF) a Ministerstva životního prostředí (MŽP). 

Uznatelnost DPH nebyla na počátku systémově nastavena, a proto vlastníci komponent k této pro-
blematice přistupují rozdílně: 

 Pro MPSV by byla neuznatelnost DPH velkým problémem, který by mohl ohrozit dosažení 
milníků. U vybraných výzev se proto MPSV rozhodlo hradit DPH z vlastního rozpočtu, resp. 
v předstihu si na tuto úhradu zajistilo zdroje (včetně možnosti hradit z nároků z předešlého 
období). 

 MŽP jde u některých výzev cestou zvýšení podílu financování z NPO čímž, se snaží částečně 
„kompenzovat“ neuznatelnost DPH.  

 MK v předstihu pilotně zjišťovalo dopad neuznatelnosti DPH na absorpční kapacitu. Ukázalo 
se a v praxi i následně potvrdilo, že v jednotlivých výzvách převládá spíše převis poptávky. 
Proto MK více toto téma neřešilo. Navíc se žadatelé snažili zajistit i dodatečnou podporu 
z jiných veřejných zdrojů (např. z krajských/obecních rozpočtů). Tento trend MK hodnotí po-
zitivně i s ohledem na budoucí udržitelnost projektu (např. v případě investic do kulturní in-
frastruktury lze zapojení územních rozpočtů vnímat i jako zájem územní samosprávy projekt 
realizovat a do budoucna se zřejmě i podílet na financování jeho provozu). 

Na jednání bylo zmíněno, že ačkoliv se nepodařilo najít shodu na jednotném řešení napříč všemi 
komponentami Národního plánu obnovy (NPO), lze nastíněná řešení vnímat jako možnou cestu, jak 
situaci zlepšit. Účastníci jednání se shodli, že podrobnější popis jednotlivých možností řešení by 
mohl být pro všechny vlastníky komponent inspirativní a mohli by se včas rozhodnout, jakou cestu 
zvolí a dopředu o ní potenciální žadatele informovat.    

RVNNO minulý týden v této věci přijala následující usneseni: Vzhledem k již nastaveným pravidlům 
čerpání prostředků z NPO, které přesouvá řešení problematiky DPH na úroveň vlastníků jednotlivých 
komponent, a nemožnosti nalézt jednotné řešení nastavení rovných podmínek pro NNO, což nepříz-
nivě ovlivňuje zapojení NNO v rámci NPO, pověřuje RVNNO sekretariát RVNNO přípravou přehledu 
možných postupů narovnání podmínek při vypisování výzev v rámci NPO. Předseda RVNNO tento 
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přehled předá jednotlivým vlastníkům komponent s doporučením jej zohlednit s ohledem na potřeb-
nost zapojení NNO do jednotlivých výzev. RVNNO apeluje na ústřední orgány státní správy, aby 
v budoucnu postupovaly při přípravě dalších finančních nástrojů tak, aby tyto nerovné podmínky 
dopadající zejména na NNO nevznikaly. V této souvislosti RVNNO také apeluje na ústřední orgány 
státní správy, aby včas zapojovaly zástupce všech relevantních partnerů, včetně NNO, do přípravy 
obdobných finančních nástrojů. 

V souvislosti s DPH se dle S. Pýchové zvýraznila nutnost opětovného zaktivnění Výboru pro legis-
lativu a financování a nastavení procesu spolupráce těchto dvou výborů. P. Mička doplnil, že jednání 
tohoto výboru je naplánováno na 1. června. 

Usnesení: VEU bere na vědomí dohodnutý postup z RVNNO a v případě potřeby poskytne 
Oddělení sekretariátu RVNNO součinnost při formulaci přehledu možných postupů narov-
nání podmínek při vypisování výzev v rámci Národního plánu obnovy. Dále VEU žádá o sou-
činnost také členy Výboru pro legislativu a financování Rady vlády pro NNO. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 

5) Rozšíření Výboru pro EU o členy Rady vlády pro NNO a zástupce Ministerstva průmyslu 
a obchodu 

S. Pýchová uvedla, že na posledním zasedání RVNNO byli její členové vyzváni, aby se aktivně za-
pojili do práce výborů a pracovních skupin. O členství ve VEU vyjádřila zájem již J. Miléřová. Dále 
bylo identifikováno, že ve VEU chybí zastoupení NS MAS, klíčového územního partnera pro čerpání 
EU fondů. Do doby oficiálního jmenování bude zástupkyně NS MAS přizývána jako host.  

H. Fungačová doplnila, že dále vyjádřil zájem o zapojení J. Husák, občanský člen Rady vlády pro 
záležitosti romské menšiny. P. Mička v této souvislosti upozornil, že s ohledem na zajištění akce-
schopnosti výboru je nutné zvažovat i celkový počet členů výboru. 

J. Opičková uvedla, že považuje za přínosné účastnit se činnosti VEU. Recipročně nabídla možnost 
účastnit se práce výboru, resp. podvýborů NPO, více viz bod 8. 

Závěr: Aktuálně se zjišťuje zájem členů RVNNO o aktivní zapojení v roli členů do činnosti 
výborů. Na dalším jednání VEU budou členové v této věci informováni.  

6) Výsledek nominace zástupců NNO do Monitorovacího výboru Strategického plánu Spo-
lečné zemědělské politiky 2023–2027 a jejich potvrzení ze strany Výboru pro EU 

Vzhledem k momentálním technickým problémům O. Paška tento bod prezentovala H. Fungačová. 
V souladu s usnesením VEU ze dne 5. dubna byl nominační proces, resp. otevřená výzva do tohoto 
monitorovacího výboru vypsána organizací Zelený kruh. VEU měl následně přijaté nominace posou-
dit a odsouhlasit.  

Jako podklad dnešního jednání bylo zasláno krátké shrnutí nominační procesu včetně medailonků 
dvou kandidátů. Žádné další osoby kandidaturu nepředložili.  

Usnesení: VEU souhlasí s navrženými kandidáty – Martinem Rexou a Václavem Zámečníkem 
zastupujícími Zelený kruh - do Monitorovacího výboru Strategického plánu Společné země-
dělské politiky 2023–2027. S ohledem na adekvátní přenos informací doporučuje těmto zá-
stupcům úzce spolupracovat se sekretariátem RVNNO a VEU. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 
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7) Financování podpory NNO při pomoci ukrajinským uprchlíkům 

E. Čech Valentová ve spolupráci s A. Krchovou prezentovaly přehled možností financování NNO 
pracujících s ukrajinskými uprchlíky.  

E. Čech Valentová nejprve zrekapitulovala dosavadní snahu VEU v tomto tématu. Dne 23. června 
2022 VEU k této problematice přijal usnesení a následně na podzim byla E. Čech Valentová požá-
dána o dopracování zdůvodnění, což narazilo na řadu úskalí od jejích nedostatečných kapacit se 
tématu věnovat až po absenci relevantních informací ohledně plánovaných výzev (vypisování mi-
mořádných dotačních titulů, zapojení UNICEF). Z jejich sledování se jako nejaktivnější, co se týče 
vypisovaných výzev, jevilo MŠMT. Během podzimu dále probíhaly tři výzvy OPZ+ (zde byl zazna-
menán výrazný převis poptávky nad celkovými alokacemi výzvy). Co se týče národních dotačních 
výzev (jejichž problematika není v gesci VEU), zde nejsou informace, že by byly pro letošní rok vy-
hlašovány mimořádné dotační výzvy. 

Dále E. Čech Valentová uvedla, že je vhodné prodiskutovat znění usnesení. Dříve bylo usnesení 
orientováno hodnotově, z komunikace s MŠMT (zprostředkované sekretariátem Rady vlády pro 
NNO) však vyplynulo, že principy, které měly výzvy obsahovat a o něž VEU žádalo (např. princip 
nediskriminace, mainstreamingu aj.), jsou zohledňovány. Dodržování 0 % kofinancování však Kon-
sorcium nyní ve svém šetření mezi svými členskými organizacemi nesledovalo. Zároveň doplnila, 
že vzhledem k tomu, že začalo na ÚV začalo fungovat oddělení věnující se adaptaci a integraci 
ukrajinských uprchlíků, je možné, že zde bude větší kapacita pro jednání s jednotlivými resorty, co 
se týče plánování jednotlivých operačních programů, resp. výzev. 

A. Krchová následně prezentovala výsledky šetření, které Konsorcium mezi svými členskými orga-
nizacemi k tématu financování uskutečnilo během jara 2023 (respondenti odpovídaly na otázku, 
z jakých zdrojů organizace v roce 2022 a 2023 financovaly svou zvýšenou činnost). Organizace 
uváděly, že v roce 2021 z evropských fondů čerpaly 33 milionů Kč, v roce 2022 35 miliónů a pro rok 
2023 mají k dispozici pouze 22 miliónů, což v kontextu navyšující se činnosti identifikuje významné 
riziko, že organizace a jejich služby nebudou v roce 2024 dostatečně financované. Aktuálně členské 
organizace čerpají finance zejména ze soukromých a nadačních zdrojů, které ve sledovaných letech 
zaznamenaly výrazný nárůst objemu rozdělovaných prostředků. 

E. Čech Valentová zmínila mechanismus EU CARE (Cohesion’s Action for Refugees in Europe), 
kdy Evropská komise minulý rok deklarovala alokovat do nejvíce postižených regionů významné 
finanční částky. Na Slovensku jsou tyto alokace soustředěny zejména pro samosprávy (obce). 
Vznesla dotaz, zda by bylo možní získat informace, kam jsou tyto prostředky soustředěny v ČR. 

K. Šimáčková Laurenčíková uvedla, že rozumí apelu NNO, že stát by si měl být vědom, že proces 
adaptace a integrace je v plném proudu a kapacity NNO pracujících s migranty budou potřeba i na-
dále. Dále doplnila, že je plánováno vládě předložit materiál popisující, jaké strategické priority v ob-
lasti adaptace a integrace je důležité tento a příští rok řešit. Nabídla také možnost vzájemně se spojit 
a jednat s dalšími partnery, např. MMR, MPSV, MŠMT. Připomněla plánované jednání Stálé komise 
pro adaptaci a integraci MPSV dne 25. května, kde lze tuto prezentaci také prezentovat. Dále dopl-
nila, že v rámci svých jednání s agenturami OSN v minulém týdnu identifikovala některé potenciální 
příležitosti, které na úrovni EU je možné také využít. 

M. Chládek upozornil na potenciální možnost financování z navýšeného Azylového, migračního a in-
tegračního fondu (AMIF). A. Krchová uvedla, že AMIF vypisuje velké výzvy se systémovým dopadem 
a členské organizace Konsorcia se do nich nekvalifikují. Aktuálně také nedisponují informacemi, že 
by se AMIF měl navyšovat. M. Chládek dále zmínil možnost potencionálně využít také prostředky 
z OP Spravedlivá transformace, kdy EK požádala, aby bylo vyčleněno zhruba 20 % z celkového 
objemu na sociální oblast. Přesto, že prostředky jsou určeny hlavně na transformaci 3 uhelných 
regionů, které vlastně představují 20 % populace, je zde možnost hledat cestu, jak by se daly tyto 
finanční prostředky použít obecně pro sociální oblast. 
 
L. Vonka Černá vnesla námět zjistit pro příští jednání VEU informace, jak finanční prostředky na toto 
téma čerpá Polsko a pobaltské státy.  
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Závěr: Jednání bude částečně převedeno na jiné plénum – Stálou komisi pro adaptaci a inte-
graci MPSV. VEU bude více mapovat další příležitosti na úrovni EU pro financování potřeb-
ných aktivit, zejména v sociální oblasti. A. Krchová a E. Čech Valentová se propojí s paní 
I. Kuchyňkovou, případně dalšími zástupci RVNNO v OPZ+ ohledně vyjednávání o zaměření 
výzev. Dále viz úkoly č. 5 až 8, 21 a 26. 

Usnesení: VEU pověřuje sekretariát RVNNO zjištěním informací ohledně zastoupení v moni-
torovacím výboru Azylového, migračního a integračního fondu (AMIF) a ohledně zaměření 
výzev a případných limitech čerpání těchto prostředků pro NNO. VEU zároveň vyzývá své 
členy, aby na příští jednání zprostředkovali informace o tom, jaké zdroje čerpají státy posti-
žené migrací z Ukrajiny na podporu NNO pracujících s ukrajinskými uprchlíky a pověřuje se-
kretariát na příští jednání VEU pozvat zástupkyni DEMAS. 

PRO Zdržel se PROTI 

17 0 0 

8) Nominační procesy do platforem EU fondů a platforem Národního plánu obnovy (včetně 
celkového zhodnocení stavu procesu aktualizace a výběru zástupců)  

8a) Národní plán obnovy 

J. Opičková potvrdila, že je možné do platforem NPO nominovat zástupce Rady vlády pro NNO. 
Konkrétně se jedná o 4 podvýbory NPO (procesně, členem podvýboru se může stát jen člen Vý-
boru NPO, tj. nahlášení členové podvýborů musí být nejdříve přijati do V NPO a poté do podvýborů): 

a) Podvýbor pro územní dimenzi (předseda R. Sršeň/ředitelka Horníková, MMR); 
b) Podvýbor pro podnikání (předseda P. Óčko, MPO); 
c) Podvýbor pro sociální věci (předseda T. Novotný, MPSV). 
d) Podvýbor pro transparentnost a zapojování občanské společnosti (předsedkyně J. Opičková, 

MPO) – výbor je řádně ustaven a aktuálně probíhá nominace z řad členů Výboru NPO. 

P. Mička doplnil, že sekretariát je připraven vyhlásit veřejnou výzvu a až budou zástupci vybráni, 
nominace budou předány MPO. Zároveň vyjádřil zájem o své členství v podvýboru pro transparent-
nost, což bude koordinovat v rámci ÚV, který byl v tomto směru již MPO osloven. J. Opičková dopo-
ručila nejprve využít stávající členy Výboru pro NPO (a v podvýboru mít max. 4 zástupce nezisko-
vého sektoru).  

O. Pašek doplnil, že je nyní nově členem Výboru pro NPO a apeloval na MPO, aby vstupy podvýboru 
pro transparentnost byly řádně využívány ke koordinaci a zlepšení transparentnosti NPO. 

R. Haken uvedl, že až bude VEU hlasovat o nominantech do těchto těles, tak by bylo vhodné, aby 
měl k dispozici předběžné složení těchto výborů. 

Usnesení: VEU navrhuje, aby v každém ze čtyř podvýborů Výboru Národního plánu obnovy 
(podvýbor pro územní dimenzi; pro podnikání; pro sociální věci; pro transparentnost a zapo-
jování občanské společnosti) byl minimálně jeden zástupce Rady vlády pro NNO. Sekretariát 
Rady vlády pro NNO vypíše otevřenou výzvu pro příjem nominací na pozici člena a náhrad-
níka do těchto 4 podvýborů. 

PRO Zdržel se PROTI 

17 0 0 

8b) Platformy fondů EU 

S. Pýchová uvedla, že při obsazování platforem se při poslední výzvě do OP ST ukázalo, že existuje 
jakýsi strop na experty z neziskového sektoru, kteří jsou ochotni se na činnosti těchto platforem 
podílet. Do výzvy se ve stanoveném termínu nikdo nepřihlásil a výzva se tak bude prodlužovat. Dále 
apelovala na členy VEU, aby aktivně oslovovali další možné kandidáty. V diskusi zaznělo, že je také 
důležité pro tyto osoby vytvořit adekvátní podmínky. L. Vonka Černá navrhla pro osoby z regionů 
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uspořádat školení.  Dle P. Mičky by tyto podmínky měly být pilotně otestovány v rámci připravova-
ného projektu z OP TP. Síťování a budování kapacit NNO by mělo být také zohledněno při revizi 
dotačního programu ÚV. 

S. Pýchová dále zmínila potřebu zástupců RVNNO v platformách, kteří se sešli dne 30. března, mít 
k dispozici jakýsi „manuál zástupce RVNNO v platformách“. 

H. Fungačová poté shrnula plánované aktivity v této oblasti: 

➢ Nominace do OP ST, konkrétně do 3 tematických pracovních skupin: Podnikání; Digi-
talizace; Oběhové hospodářství – dne 18. dubna byla vyhlášena veřejná výzva pro příjem 
nominací, do termínu 10. května jsme neobdrželi žádnou nominaci, výzva tak bude prodlou-
žena. 

➢  IROP- bude vyhlášena výzva na obsazení 8 týmů zástupci RVNO. 

o Pracovní tým „Regionální doprava a městská mobilita“ 

o Pracovní tým „Integrovaný záchranný systém“ 

o Pracovní tým „Zdravotnictví“ 

o Pracovní tým „Vzdělávací infrastruktura“ 

o Pracovní tým „Zelená infrastruktura“ 

o Pracovní tým „Kulturní dědictví a cestovní ruch“ 

o Pracovní tým „eGovernment a kybernetická bezpečnost“ 

o Pracovní tým „Integrované nástroje“ 

➢ Plánovací komise programu pro P1 OP JAK – řídící orgán (ŘO) souhlasil, aby byl zá-
stupce RVNNO v PKP pro P1 ve funkci stálého hosta.  

➢ Tematická pracovní skupina OP ŽP 2021–2027 pro SC 1.4 - Podpora přístupu k vodě 
a udržitelného hospodaření s vodou – ŘO je přepraven na náš návrh případného zástupce 
NNO jako hosta do této TPS zařadit; člen i host mají možnost se k projednávaným otázkám 
vyjadřovat a k jejich podnětům je přistupováno rovnocenně. 

➢ Monitorovací výbor OP R 2021–2027 – ŘO nabídl možnost obsadit pozici náhradníka člena 
Úřadu vlády ČR, kterou je členka VEU z Oddělení Evropských programů a fondů Odboru 
věcných politik EU Sekce pro evropské záležitosti.  

Na místa, kde byla pouze nabídnuta pozice hosta či náhradníka nebude vypsána výzva, ale budou 
osloveni pouze členové VEU. 

➢ Oponentní skupina pro jednotný národní rámec (OS JNR) – na žádost aktuálního zá-
stupce ke zvážení v dohledné době nominování nového zástupce za RVNNO. 

➢ Národní stálá konference (NSK) – nastaven komunikační kanál s ředitelkou Odboru věc-
ných politik EU.  

➢ Platforma pro přípravu výzev Operačního programu Technologie a aplikace pro kon-
kurenceschopnost - nastaven komunikační kanál s kolegyní z Oddělení kanceláře Rady 
vlády pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro národnostní menšiny ÚV 
ČR. 

➢ Platforma pro přípravu OPD3 – zde zastoupeny Asociace nestátních neziskových organi-
zací a Národní rada osob se zdravotním postižením České republiky. Bude nastaven komu-
nikační kanál s těmito organizacemi. 

➢ Monitorovací výbor Programu Doprava 2021-2021 (MV OPD3) - zde zastoupeny Asoci-
ace nestátních neziskových organizací (člen), hosté: Úřad vlády – Rada vlády pro rovné pří-
ležitosti žen a mužů a Národní rada osob se zdravotním postižením ČR. Bude nastaven 
komunikační kanál s těmito organizacemi. 

➢ Plánovací komise OPD3 - v rámci OPD3 již vyhlášeny výzvy v objemu vyšším než 90 % 
alokace programu, zde zastoupena Asociace nestátních neziskových organizací. 

➢ Operační program Zaměstnanost plus (OP Z+) / Programovém partnerství pro rovnost 
žen a mužů OPZ – začátkem března 2023 rozšířeno o zástupce České ženské lobby, z.s., 
Bude nastaven komunikační kanál s touto organizací. 

Závěr: viz úkoly 9 až 14. 
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8c) Evaluace 

L. Jansová z Oddělení evaluací, Odboru publicity a evaluací fondů EU MMR stručně prezentovala 
informace k plánované interní evaluaci, která je realizována na základě poptávky z Odboru řízení 
a koordinace fondů EU a navazuje na evaluaci z roku 2016/2017. Oproti předchozí evaluaci je nyní 
evaluován kromě platforem pro přípravu výzev i princip partnerství v monitorovacích výborech se 
speciálním zaměřením na roli a zastoupení NNO.  

Dle L. Jansové aktuálně stále probíhá desk research a i individuální explorativní rozhovory (s kolegy 
s MMR, dalších řídících orgánů, RVNNO a oslovena byla i vládní zmocněnkyně pro záležitosti rom-
ské menšiny). Vytvořeny byly 3 dotazníky (2 pro státní správu a 1 pro partnery), které jsou v sou-
časné době pilotovány. L. Jansová požádala členy VEU o součinnost a jejich zapojení do tohoto 
dotazníkového šetření. Dále uvedla, že ve spolupráci se S. Pýchovou, J. Miléřovou a sekretariátem 
RVNNO jsou vybírány osoby pro fokusní skupiny, jejichž realizace se uskuteční v průběhu června. 
V průběhu července a srpna proběhne analýza dat a v září se uskuteční případné došetření. Vý-
sledky budou zveřejněny v knihovně evaluací ke konci letošního roku. MMR je také otevřeno mož-
nosti k výsledkům evaluace uskutečnit workshop či seminář. Záměr šetření detailněji viz příloha 
k zápisu. 

R. Haken přivítal nabídku uspořádání semináře prezentujícího závěry evaluace a uvedl, že by bylo 
vhodné, aby se semináře účastnili o zástupci státní správy. 

Závěr: Členové VEU byli vyzváni k účasti na evaluaci. MMR závěry evaluace představí za 
účasti všech relevantních stakeholderů na semináři v závěru roku.  

9) Další kroky k vyhodnocení CZ PRES a zapojení NNO/VEU do Evropského semestru 

9a) Vyhodnocení CZ PRES 

S. Pýchová uvedla, že toto téma prezentovala na zasedání RVNNO. Z prioritizace členů VEU vzešly 
dvě zásadní doporučení (viz příloha zápisu): 

• Trvale zapojit odpovídající oborové sítě NNO do připomínkování evropských agend na úrovni 
resortů, např. v rámci resortních koordinačních skupin či v podobě strategických partnerství 
mezi resorty a NNO; 

• Podporovat budování kapacit v sektoru NNO pro participaci a partnerství státu s NNO, posi-
lování kultury participace a kapacit státu pro spolupráci. 

Dále zmínila usnesení Rady ze dne 15. května: RVNNO bere na vědomí hodnocení českého před-
sednictví v Radě EU 2022 nestátními neziskovými organizacemi a pověřuje místopředsedkyni inici-
ovat jednání s ministrem pro evropské záležitosti a zástupci VEU RVNNO s cílem implementovat 
doporučení do praxe.  

Usnesení: VEU bere na vědomí přijaté usnesení z RVNNO ze dne 15. května 2023 týkající se 
hodnocení českého předsednictví v Radě EU 2022 nestátními neziskovými organizacemi 
a pověřuje místopředsedu VEU P. Trantinu ve spolupráci se zmocněnkyní vlády pro liská 
práva a Oddělením sekretariátu RVNNO realizováním dalších kroků v této věci včetně zapo-
jení do jednání Š. Černého, vrchního ředitele Sekce pro evropské záležitosti. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 

 

9b) Zapojení NNO/VEU do Evropského semestru 

Z. Brzobohatá informovala, že se v rámci Evropského hospodářského a sociálního výboru (EHSV) 
realizuje pravidelně každého půl roku hodnocení, jak jsou jednotliví sociální partneři zapojení tady 
do přípravy a hodnocení Evropského semestru a požádala členy VEU, zda by se mohli v budoucnu 
na tomto hodnocení EHSV podílet (jedná se o cca 15 otázek). 

https://www.dotaceeu.cz/Dotace/media/SF/NOK/Evaluace/Evalua%C4%8Dn%C3%AD%20knihovna/2017/Evaluace-platforem-pro-pripravu-vyzev_final.pdf
https://www.dotaceeu.cz/cs/evropske-fondy-v-cr/narodni-organ-pro-koordinaci/evaluace/knihovna-evaluaci/evaluace-platforem-pro-pripravu-vyzev
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P. Trantina uvedl, že právě na podnět Z. Brzobohaté chtěl v ČR téma zapojení do Evropského se-
mestru otevřít s cílem zjistit, které české NNO jsou zapojeny do procesu Evropského semestru:  

a) např. kulatých stolů, které jsou ne/obsazené ze strany NNO,  
b) udělat si přehled, do jakých oblastí ne/jsou NNO zapojené,  

Zdá se, že aktuálně nikdo z VEU, ani sítí NNO do tohoto procesu zapojen není, což se dle P. Trantiny 
jeví jako zásadní nedostatek. Evropský semestr je cyklem nebo metodou koordinace hospodář-
ských, ale i sociálních politik v rámci EU. Aktuálně z iniciativy EK Evropský semestr prochází změ-
nou, kterou reflektoval EHSV v posledním stanovisku z dubna 2023: „EHSV navrhuje zapojení soci-
álních partnerů a organizací občanské společnosti prostřednictvím strukturovaného formálního kon-
zultačního postupu na evropské i vnitrostátní úrovni, který by zahrnoval jak fázi přípravy a rozhodo-
vání, tak fázi provádění, monitorování a hodnocení. Tento postup by měl probíhat v rámci zvláštního 
subjektu, nebo už v rámci něčeho, co už existuje, kterému budou tyto funkce právně svěřeny. Důle-
žitou úlohu by v tomto procesu měly hrát i stávající národní hospodářské a sociální rady.“  

P. Trantina dále doplnil, že v ČR národní hospodářská a sociální rada, respektive Rada hospodářské 
a sociální dohody, funguje na tripartitním principu a nezahrnuje NNO jako je tomu v jiných zemích, 
což značně limituje možnost NNO se do tohoto procesu zapojit.  

R. Haken zmínil snahu se v minulosti účastnit na tripartitě avšak nedošlo k dohodě, kdo bude nomi-
novat zástupce. Na půdě EHSV existuje studie, v jakých zemích jsou NNO zastoupeny v národních 
hospodářských radách. Dle jeho názoru je možné znovu usilovat o zahrnutí NNO v tripartitě. Toto je 
dle S. Pýchové případný podnět na zasedání RVNNO.  

P. Košťálová uvedla, že Evropský semestr má v gesci V. Klusák, vedoucí Oddělení hospodářských 
politik EU. Dle jeho informací jsou NNO zvány na kulaté stoly, které jsou organizovány na ÚV. 
P. Košťálová doporučila se s V. Klusákem v této věci spojit. 

Usnesení: VEU pověřuje P. Trantinu koordinací agendy zapojení VEU do Evropského se-
mestru, a to ve spolupráci s českou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV 
ČR. 

PRO Zdržel se PROTI 

13 0 0 

10) Různé 

R. Haken informoval VEU o své iniciativě uspořádat dvoudenní výjezd zástupců NNO, RVNNO 
a státní správy do institucí EU v Bruselu na konci roku 2023 či na počátku 2024 a požádal VEU 
o podporu k oslovení europoslanců v této věci. G. Hrabaňová nabídla pomoc s organizací. 

Usnesení: VEU pověřuje R. Hakena k oslovení europoslanců ve věci možnosti financování 
návštěvy zástupců NNO, RVNNO a státní správy institucí EU v Bruselu. 

PRO Zdržel se PROTI 

13 0 0 

J. Miléřová pozvala členy VEU k debatě o novém legislativním návrhu EU The Defence of De-
mocracy Package a jeho dopadu na občanskou společnost, které se uskuteční dne 25. května v Glo-
polis za účasti Douglase Rutzena, ředitele International Center for Not-for-Profit Law.  

Dále J. Miléřová zmínila, že v rámci programu CERV Glopolis připravuje ve spolupráci s dalšími 
platformami ze Slovinska Slovenska a Chorvatska projekt, který by měl směřovat na podporu kapacit 
na monitoring civic space a potřeb NNO v ČR a v partnerských zemích. Doplnila, že oslovila sekre-
tariát RVNNO s žádostí o vyjádření podpory tomuto projektu. S podporou projektu není spojeno 
finanční plnění, ale podpora se týká využití poznatků a mechanismů, které se v rámci toho projektu 
budou pilotovat. 

R. Haken zmínil konání konference v termínu 7.-9. června v Timisoara, kterou pořádá Evropská ur-
bánní iniciativa a která se bude věnovat partnerství na lokální úrovni - komunitně vedený místní 

https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13730-Defending-European-democracy-Communication_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13730-Defending-European-democracy-Communication_en
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rozvoj (CLLD) ve městech. Také informoval, že s ministrem M. Jurečkou komunikuje o pilotních 
projektech do českých měst - princip mezisektorového partnerství alá MAS. 

S. Pýchová na závěr uvedla, že další jednání VEU je plánováno na 19. května ve 13:00. 

Úkoly: 
Oddělení sekretariátu RVNNO  

1. bude v tématu realokace ESF+ spolupracovat s I. Kuchyňkovou, která sekretariátu po-
skytne potřebná data a podklady. V návaznosti na usnesení Rady vlády pro NNO ze 
dne 15. května a v případě potřeby sekretariát zprostředkuje meziresortní jednání 
s MPSV, MŠMT, MMR, případně MF, na němž by se připravily podklady pro případné 
jednání vlády. A zároveň ve spolupráci s I. Kuchyňkovou bude sledovat téma spolufi-
nancování, resp. potencionální změnu pravidel spolufinancování.  

2. pohlídá, aby v rámci Aktualizace Národního plánu obnovy byla zastoupena témata so-
ciálního charakteru.  

3. informuje VEU ve věci rozšíření členství o nové osoby. 
4. zapojí oba navržené kandidáty Zeleného kruhu v Monitorovacím výboru Strategického 

plánu Společné zemědělské politiky 2023–2027 do komunikace a jednání zástupců 
Rady vlády pro NNO v platformách fondů EU. 

5. ve spolupráci s dalšími útvary ÚV zorganizuje společné jednání zástupců sekce EU 
fondů MŠMT, eventuálně sekce EU fondů i dalších resortů (MMR, MPSV a MV) k tématu 
financování NNO pracujících s ukrajinskými uprchlíky.  Podkladové materiály pro jed-
nání budou nachystány i ve spolupráci s M. Chládkem. 

6. zjistí v koordinaci s kolegy z ÚV informace o možnostech čerpání z AMIF (dne 
25. května se uskuteční jednání monitorovacího výboru AMIF). 

7. v případě potřeby zprostředkuje Konsorciu kontakty na zástupce RVNNO v OPZ+. 
8. pozve na příští jednání zástupkyni DEMAS. 
9. prodlouží veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 3 pracovních skupin OP ST. 
10. vypíše veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 8 pracovních týmů IROP. 
11. vypíše veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 4 podvýborů NPO. 
12. před hlasováním VEU o nominantech do podvýborů NPO zajistí od MPO předběžný 

seznam členů podvýborů. 
13. osloví členy VEU s možnostmi zapojení do dalších platforem fondů EU v pozici hosta 

nebo náhradníka. 
14. nastaví komunikační kanály se zástupci NNO a s kolegy z ÚV ČR pro přenos informací 

z monitorovacích výborů do VEU, resp. RVNNO. 
15. osloví ve spolupráci s P. Trantinou V. Klusáka ve věci zapojení NNO do Evropského 

semestru. 
16. zpracuje doporučující dopis pro R. Hakena k uspořádání výjezdu do Bruselu. 

 
P. Trantina 

17. ve spolupráci se zmocněnkyní vlády pro lidská práva a Oddělením sekretariátu RV-
NNO iniciuje jednání s ministrem pro evropské záležitosti a vrchním ředitelem Sekce 
pro evropské záležitosti ve věci hodnocení českého předsednictví v Radě EU 2022 ne-
státními neziskovými organizacemi. 

18. zkoordinuje agendu zapojení VEU do Evropského semestru, a to ve spolupráci s čes-
kou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV ČR. 

 
Členové VEU 

19. poskytnou Oddělení sekretariátu RVNNO v případě potřeby součinnost při formulaci 
přehledu možných postupů narovnání podmínek při vypisování výzev v rámci NPO. 

20. budou více mapovat další příležitosti na úrovni EU pro financování potřebných aktivit, 
zejména v sociální oblasti. 

21. pod vedením L. Vonky Černé a ve spolupráci s E. Čech Valentovou a R. Hakenem zjistí 
informace o tom, jaké zdroje čerpají státy (zejména Polsko a pobaltské státy) postižené 
migrací z Ukrajiny na podporu NNO pracujících s ukrajinskými uprchlíky. 
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22. se budou podílet na zpracování „manuálu zástupce RVNNO v platformách“, který bude 
následně zveřejněn při vyhlašování výzev. 

23. zapojí se do hodnocení Evropského semestru, které provádí EHSV. 
 

R. Haken 
24. osloví europoslance ve věcí výjezdu NNO, případně dalších stakeholderů do institucí 

EU 
 

L. Jansová 
25. zašle sekretariátu odkaz na knihovnu evaluací, resp. nasdílí Evaluaci platforem pro 

přípravu výzev z roku 2017. 
 
E. Čech Valentová 

26. ve spolupráci s A. Krchovou zašle dnešní prezentaci zaměřenou na financování NNO 
pracujících s ukrajinskými uprchlíky 

 
H. Petroková 

27. dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. jakým 
způsobem jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem. 

Přílohy: 
1. Vyhodnocení dotazníku k podmínkám fungování zástupců RVNNO v monitorovacích 

výborech a platformách fondů EU. 
2. Prezentace k financování NNO pracujících s uprchlíky (šetření mezi členskými organi-

zacemi Konsorcia nevládních organizací pracujících s migranty) 
3. Záměr evaluace principu partnerství na platformách pro přípravu výzev a na monito-

rovacích výborech. 
4. Hodnocení českého předsednictví v Radě EU 2022 nestátními neziskovými organiza-

cemi (včetně prioritizace doporučení) 
 
 
 

Mgr. Silvie Pýchová, Ph.D. 
předsedkyně Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


